
Færøudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 1. september 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FÆU alm. del

Spørgsmål 28
Spørger er blevet gjort opmærksom på, at sagsbehandlingstiden for pensionister bosatte 
på Færøerne, der ejer ret til skattefritagelse på deres danske pensionsopsparing, ikke er 
forbedret siden svar på FÆU alm. del. – spm. nr. 23, folketingsåret 2020-21, hvoraf det 
fremgik, at der var en ”sagsbehandlingstid på op til 12 måneder”.
Spørger vil gerne kvittere for de allerede initierede indsatser med henblik på at forkorte 
sagsbehandlingstiden, samt at færøske pensionssager nu behandles særskilt. Ikke desto 
mindre lader det til, at dette endnu ikke har forkortet sagsbehandlingstiden.
– Vil ministeren oversende en status for, hvor mange færøske pensionssager om skatte-

fritagelse, der ligger i Skattestyrelsens sagsbunke?
– Vil ministeren oplyse, om det er lykkedes Skattestyrelsen at forkorte sagsbehandlings-

tiden med hjælp af den nye manuelle ordning?
– Hvornår forventes den nye automatiske IT-ordning, som automatisk registrerer skatte-

fritagelse, at komme i brug?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sjúrður Skaale (JF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Edmund Joensen
formand
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